
„Nie je možné rozlične zaobchádzať so
zaočkovanými a nezaočkovanými,“ potvrdila 
právna expertka Marica Pirošíková
- CZ24 News | 15. dubna 2021

SLOVENSKO/ČESKO: V súvislosti s medializovaným prípadom z Českej republiky, kedy sa
plne očkovaná osoba aj napriek tomu infikovala juhoafrickým variantom koronavírusu sa
potvrdili predchádzajúce vyjadrenia Marice Pirošíkovej, advokátky a dlhoročnej obhájkyne
ľudských práv.

Vydala odporúčanie brať do úvahy jasné stanovisko výboru Svetovej zdravotníckej organizácie z 15.
januára 2021. Výbor pre reguláciu zdravotných predpisov v mimoriadnych situáciách konkrétne
odporučil, aby krajiny nevyžadovali od prichádzajúcich cestujúcich dôkaz o zaočkovaní.

Odporúčanie vychádza najmä z dôvodu, že vplyv očkovania na zníženie prenosu (infekcie) dosiaľ nie
je známy. Zároveň novoodhalené varianty koronavírusu by mohli znížiť účinnosť vyvinutých vakcín.

„Uvedené len potvrdzuje, že nie je možné rozlične zaobchádzať so zaočkovanými a nezaočkovanými a
argumentovať pritom ochranou verejného zdravia. Vzhľadom na uvedené je potrebné neustále
zdôrazňovať dobrovoľnosť očkovania a uplatňovanie základných ľudských práv a slobôd ním
nepodmieňovať.  Opačný postoj je aj v rozpore rezolúciu Parlamentného zhromaždenia Rady Európy,
ktorá vyslovene kladie dôraz na dobrovoľnosť očkovania a vyzýva štáty, aby informovali svojich
občanov, že vakcína nie je povinná a chránili občanov pred diskrimináciou tých, ktorí nebudú
očkovaní z dôvodu možných zdravotných rizík alebo z vlastnej vôle.“ vyjadrila sa Pirošíková pre
Hlavný denník.

Pirošíková sa už v minulosti veľmi aktívne zapájala do celospoločenskej diskusie a kládla
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kvalifikované otázky, na ktoré doposiaľ nezazneli takmer žiadne odpovede. Právnička sa pýtala
napríklad aj na skutočnosť, „Prečo nepoznáme názor žiadneho slovenského súdu na to, či Úrad
verejného zdravotníctva môže zasahovať do ľudských práv?“.

Jednou z otázok, ktoré odzneli v jej rozhovore z 19. marca 2021 sa Pirošíková pýtala konkrétne aj na
to, či by bolo právne v poriadku, aby zaočkovaní dostali nejaké výhody z opatrení. Najnovšia správa o
opätovnom infikovaní pacienta, aj napriek tomu, že bol úplne zaočkovaný, zakladá predpoklad, že
táto otázka už má svoju odpoveď.
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